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Terugblik beeld VV – waar denken we aan bij de circulaire economie?

12 februari 2020 heeft een beeldvormende sessie met de verenigde vergadering plaatsgevonden. 
Tijdens deze beeldsessie hebben VV leden Jan de Vries en Ad Faasse een pitch gegeven om hun 
kennis, dromen en ambities op het gebied van Rijnland Circulair uiteen te zetten. Enkele uitspraken 
van vv leden zijn onderstaand verwoord.

Uitspraken uit de dialoog die ontstond met VV leden

Op het gebied van circulariteit zijn er veel zaken die nog in de kinderschoenen staan. 
Denk hierbij aan:

- Het afvangen van Co2
- Het opwerken van slib
- Het hergebruik van water voor industriewater 
- Het hergebruik of opwerken van bagger
- Het hergebruik van installaties
- De inzet van regenwater

Als het gaat over de opgaven waar we als maatschappij voor staan, dan zien we de opgaven alleen 
maar groter worden. Publieke partijen zoals Rijnland moeten hier een rol in pakken.

We moeten als Rijnland zijnde goed kijken waar en hoe we impact kunnen maken binnen die 
maatschappelijke opgaven. 

We zullen ons gezond verstand moeten gebruiken.  

Hoe gaan we om met het dilemma rondom slib? Als je echt circulair wil worden, moet je het slib 
opwerken in plaats van verbranden? 

Maken we ook gebruik van de kennis van Rijkswaterstaat en andere waterschappen bijvoorbeeld?
 
Zorg ervoor dat er experimenten opgepakt worden. We hoeven niet in 1 keer circulair te worden. 
Het gaat met kleinere stappen. Experimenten en onderzoeken helpen daarbij.  

Uit de pitch van Jan de Vries

We zouden niet meer moeten spreken over afvalstromen maar over reststromen. 

Circulair zijn, gaat over alle reststromen van Rijnland en kent dus een brede definitie. Het gaat 
over oppervlaktewater, afvalwater en energie. Maar denk ook aan assets en persleidingen 
bijvoorbeeld. Spullen zijn soms herbruikbaar. Dat kan zowel vanuit kosten oogpunt als vanuit 
duurzaamheid interessant zijn.

Kies voor een keten aanpak. Samen met stakeholders werken aan schoon en waardevol water.

We zouden ons als Rijnland ook moeten bemoeien met innovaties zoals waterstof.

Uit de pitch van Ad Faasse

Bij alles wat Rijnland doet zouden we ons  af moeten vragen:’Hoe zou de natuur het doen?’ Wat is 
een wijze manier om water te zuiveren? Wanneer dat op natuurlijke wijze kan, dan zouden we dat 
moeten doen. 

Wat is er nodig?

• Regeneratief leiderschap 
• Regeneratief = meer toevoegen dan onttrekken

• Ontwikkel “DNA CE” organisatie breed



• Creëer pilots, multidisciplinair
• Creëer experimenteerruimte 
• “learning by doing” samen met ketenpartners
• Integreer CE  in inkoop/aanbesteding/bedrijfsprocessen
• Quick wins bijv. Veezel papier
• Speerpunten

• Aquatisch groen, 
• bagger, slib 
• Medicijnresten 
• Energie

Ter afronding heeft de dagvoorzitter Rogier van der Sande een aantal punten aangestipt en 
meegegeven:

- Zet een stip op de horizon.
- Werk de route ernaartoe uit.
- Definieer daarbij wat Rijnland circulair is. (Zijn we bijvoorbeeld 100 % circulair als er 

drinkwater van afvalwater gemaakt wordt?)
- Kijk naar de impact. Waar zit de echte noodzaak? Maak onderscheid tussen nice-to-have en 

need-to-have.
- Gebruik je gezond verstand. Ga niet te hard en zet in op zaken die goed werken.  


